
Podnieku apkaimes iedzīvotāju atbildes 

 

Lai noskaidrot Ādažu pilsētas iedzīvotāju viedokli par situāciju savā apkaimē un vēlamajām tā 

izmaiņām līdz 2027.gadam, tika organizēta iedzīvotāju aptauja. Aptauja tika veikta, organizējot 

to attālināti (ej.uz/Adazu_apkaimes), laika posmā no 01.09.2024. līdz 17.11.2024. Informācija 

par aptauju bija pieejama pašvaldības tīmekļa vietnē, kur ciemu attīstības plānu izstrādes 

procesam izveidota atsevišķa sadaļa “Aktualitātes” / “Sabiedrības līdzdalība” / 

“Ciemu/apkaimju attīstības plāni” (https://www.adazunovads.lv/lv/ciemuapkaimju-attistibas-

plani). Aptaujas elektroniskā anketa iedzīvotājiem tika izplatīta, izmantojot pašvaldības 

Facebook kontu (https://www.facebook.com/adazilv/), kā arī vietējo apkaimju Facebook 

konus. No Podnieku apkaimes aptaujā piedalījās 74 respondenti. 

Aptaujā tika pārstāvētas vecuma grupas no 19 gadiem, tomēr pārsvarā (68%) respondenti bija 

vecumā no 35 līdz 49 gadiem. 

 

1.attēls Atbildes uz jautājumu “2. Jūsu vecuma” 

Lielākā daļa (77%) aptaujas dalībnieku jūtas piederīgi savai kopienai / apkaimei. Cilvēki, kas 

sniedza citu atbildi, norāda, ka ir nesen pārvākušies, īsti nav iepazinuši apkaimi; piederības 

sajūta pietrūkst. 

 

2.attēls Atbildes uz jautājumu “3. Vai jūtaties piederīgs savai kopienai / apkaimei?” 

Atbildot uz jautājumu “Vai Jūsu kopienai / apkaimei ir vienota identitāte?”, apstiprinoši 

atbildēja 34% respondentu, bet vairāk kā puse (62%) norādīja, ka šai kopienai nav vienota 

identitāte. Tie, kas sniedza citu atbildi, norādīja, ka nevar atbildēt uz šo jautājumu vai arī, ka 

šāda identitāte vairs nav. 

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfeQQnhs1sN5Ya9dAVXbujZ2jEghvXU3Die-i-oC-TGPCD26w/viewform
https://www.facebook.com/adazilv/


 

3.attēls Atbildes uz jautājumu “4. Vai Jūsu kopienai / apkaimei ir vienota identitāte?” 

Kā savas kopienas / apkaimes vērtības tika norādīts: 

• Saliedētība, vienotība. (3x) 

• Palīdzēt viens otram, atsaucība, atbalsts, savstarpēja cieņa. (2x) 

• Ģimene, ģimeniskums. (11x) 

• Sakopta, tīra, zaļa, ērta un droša vide. (6x) 

• Bērnu labklājība un drošība. Bērniem droša vide. (8x) 

• Līdz šim apkārtējā vide, daba. Rūpes par apkārtni. Ģimenēm piemērota vide pie dabas. 

Daba pilsētā, bet dienas tas arvien vairāk zūd, jo apbūve paliek pārāk blīva. Pilsētvide 

apvienojumā ar dabas tuvumu. (14x) 

• Vieta bērniem. Bērni un viņu labsajūta. (6x) 

• Latviskums, kurš lēnām izzūd, jo parādās ar vien vairāk slāvu tautības īpatņi. 

• Civilizācija. 

• Darbs. 

• Miers. (4x) 

• Klusums. (2x) 

• Sports, atpūta, aktīvs dzīvesveids. (2x) 

• Tādas nav novērotas. (3x) 

• Kultūras un tradīciju saglabāšana. (2x) 

• Pārāk plašs jēdziens, katram cilvēkam pirmkārt ir savas vērtības, bet vispārīgi esmu 

par civilizētām vērtībām, ja jums analizētājiem tās nav svešas! 

• Cīnīties pret plāniem iespiest vēl kādu daudzstāveni vai iestādi. 

Lielākā daļa Podnieku apkaimes respondentu savā apkaimē dodas pastaigās (81%), pavada tur 

brīvo laiku (69%), apmeklē bērnu rotaļu laukumus (57%), nodarbojas ar sportu / aktīvu atpūtu 

(50%). 39% respondentu Podnieku apkaimē saņem izglītības pakalpojumus, 35% iepērkas, 

24% apmeklē kultūras pasākumus. Katrs piektais respondents Podnieku apkaimē iesaistās 

vietējās kopienas aktivitātēs / projektos. Pie citām atbildēm tika norādīts, ka iedzīvotāji 

Podniekos dzīvo; ir mierā un klusumā no ikdienas steigas. 



 

4.attēls Atbildes uz jautājumu “6. Kādas darbības Jūs / Jūsu ģimenes locekļi veicat savā 

apkaimē?” 

Novērtējot dažādu pakalpojumu un jomu pieejamību Podnieku apkaimē, respondenti vislabāk 

novērtē centralizēto ūdensapgādi un kanalizāciju (apmierināti vai drīzāk apmierināti ir 89%), 

atkritumu savākšanu (73%), pirmsskolas izglītību (64%), sporta un aktīvās atpūtas iespējām 

(50%). Visvairāk neapmierināti vai drīzāk neapmierināti respondenti ir ar transporta 

infrastruktūras tīklu (56%), sabiedrisko transportu (47%).  

 

5.attēls Atbildes uz jautājumu “7. Novērtējiet, kāda ir šādu pakalpojumu un jomu 

PIEEJAMĪBA Jūsu apkaimē” 

Atbildot uz jautājumu “Novērtējiet, kāda ir KVALITĀTE šādās jomās Jūsu apkaimē”, 

Podnieku apkaimes iedzīvotāji visaugstāk novērtēja sabiedrisko kārtību (to, ka tā apmierina vai 

drīzāk apmierina, norādīja 95% respondentu), gaisu (92%), dzeramo ūdeni (89%), 

ūdensapgādes un kanalizācijas pakalpojumiem (82%), atkritumu apsaimniekošanas 

pakalpojumus (74%), namu apsaimniekošanu (70%). Vissliktākā kvalitāte ir transportam 

domātai ceļu infrastruktūrai (tā neapmierina vai drīzāk nepamierina 64% respondentu), 

veloceliņu infrastruktūrai (59%), gājējiem domāto celiņu infrastruktūru (53%), sabiedriskā 

transporta maršrutiem un laikiem (53%). 



 

6.attēls Atbildes uz jautājumu “8. Novērtējiet, kāda ir KVALITĀTE šādās jomās Jūsu 

apkaimē” 

Podnieku apkaimē vai tā tuvumā būtu nepieciešams uzlabot teritorijas, kas paredzētas aktīvai 

atpūtai (tā atbildēs norādīja 81% respondnetu), esošo transporta infrastruktūru (74%), esošo 

mikromobilitātes infrastruktūru (73%), esošo publisko ārtelpu (72%), esošo sabiedriskā 

transporta infrastruktūru (70%). To, ka apkaimē būtu jāveido kopienas centrs / pulcēšanās vieta, 

norādīja 20% respondentu. Pie citām atbildēm tika norādīts: 

• Jābeidz apbūve katrā zaļajā stūrī. Jāaizliedz turpināt būvēt jaunas daudzstāvenes. 

Jābeidz izdot būvatļaujas, jau Purvciema sajūtas betona džungļos. (3x) 

• Izveidojiet zinātnisku centru bērniem, kur papildus brīvajā laikā izglītoties. Tam 

protams jābūt pieejamam par brīvu! 

• Katastrofāli trūkst vietas, kur bērniem un jauniešiem pilnvērtīgi pavadīt laiku ārā. Un 

izskatās, ka tuvākajā laikā arī pēdējās brīvajās pļavās būs jaunas dzīvojamās būves. 

• Vajag auto uzlādes vietas. 

• Jāizveido neatliekamās palīdzības centrs vismaz bērniem, lai nav jābrauc uz Rīgu vēlu 

vakarā ar mazāk nozīmīgiem, bet tomēr svarīgiem jautājumiem un nebūtu arī jāsauc 

ātrā palīdzība uz mājām. 

• Jāpārstāj domāt, ka kaut kādas iestādes, kas atved šeit papildus auto pa neesošu 

infrastruktūru ir attīstība. 



 

7.attēls Atbildes uz jautājumu “9. Kas būtu jāuzlabo Jūsu apkaimē, lai uzlabotu jūsu 

kopienas dzīves kvalitāti (var norādīt vairākas atbildes)? Apkaimē / tās tuvumā” 

Kā galvenās problēmas Podnieku apkaimes iedzīvotāji norāda: 

• Transporta jomā: 

o Apgaismojuma neesamība ceļā no Ādažu skolas līdz Podniekiem, trūkst 

izgaismots gājēju ceļš līdz Gaujas/Dadzīšu ielai. Nav neviena maršruta, kas būtu 

100% apgaismots. Podniekos neapgūtas teritorijas, kuras tumšajā diennakts 

laikā ir baisas, nedrošas. (4x) 

o Gājēju celiņi/veloceliņi būtu jāatjauno un vietām jāuzbūvē. Veloceliņi nav 

savienoti savā starpā. Veloinfrastruktūra starp novada ciemiem neeksistē. Nav 

trotuāri, lai varētu arī diennakts tumšajā laikā (kas šobrīd ļoti aktuāls) veikt 

pastaigas. (5x) 

o Traucē vieglo automašīnu novietošana uz ielas, sašaurinot braucamo daļu. Ja 

gar Ūbeļu ielu 16 vēl var atrast attaisnojumu, tad nav saprotams, kāpēc tas 

notiek pie Ūbeļu ielas 10, ja viss lielais iekšpagalms ir tukšs. Sevišķi traucē 3 

auto, kas tiek vakaros novietoti uz līkuma gar bērzu un privātmājas žogu, kur ir 

taciņa, pa kuru uz Podnieku ielu tiek braukts ar velo vai bērnu ratiņiem vai tāpat 

cilvēki iet pastaigāties. Jālavierē starp mašīnām un jābradā zāliens, brīnos, ka ar 

riteņiem tie auto vēl nav apskādēti. Ieteikums, pagarināt dzelteno svītru, kura 

liedz stāvēt auto, līdz privātmājas vārtiem. (5x) 

o Lielā auto plūsma caur ciematu, t.sk., dēļ Patņa, un caurbraucēju satiksme uz 

skolu utt. Nav plānota kā pilsētvide, no Podniekiem tikai uz vienu pusi 

iespējams izbraukt. Nav citi pievedošie ceļi. Pārāk egoistiska sabiedrība grib 

pārvietoties ar privāto auto veidojot sastrēgumus un problēmas uz ceļa! (3x) 

o No rītiem ir sastrēgumi, lai izbrauktu no Podniekiem, lai tiktu ārā no ciemata un 

aizvestu bērnu uz skolu. Intensīva satiksme rīta stundās (7.30-8.30). (9x) 

o Koplietošanas ceļu kvalitāte. Nolietota un brūkoša ceļu infrastruktūra. Ceļu 

segums ir diezgan kritisks, bedre pie bedres. (7x) 

o Podnieki paliek aiz vien “apdzīvotāki” un auto, riteņu un gājēju celiņu 

infrastruktūra ar to vairs netiek galā. Bet ļoti ceru, ka tiks realizēti izglītības 

projekti, kas ietver arī ievērojamus un manuprāt izcilus ceļu infrastruktūras 

uzlabojumus. (6x) 

o Katastrofāls, bedrains ceļš Podnieku bērniem uz skolu!!! Paaugstināta 

bīstamība bērniem. (2x) 



o Ziemā – izaicinājums netīrītas ielas un ietves, apgrūtināta pārvietošanās gan ar 

auto, gan kājām.  

o Auto novietošanas problēmas. It īpaši, ja atbrauc ciemiņi, tad viņiem auto 

Podniekos vispār nav kur nolikt vai atstāt. (3x) 

o Vēja iela nav labiekārtota un asfaltēta. 

o Rīgas gatves trotuārs ir drausmīga stāvoklī, gandrīz visā garumā. 

o Automašīnas brauc pārsniedzot ātrumu. 

o Grants ceļš veido putekļus un netīrību dzīvoklī. 

• Vides, teritorijas labiekārtošanas jomā: 

o Bērniem nav nodrošinātas aktīvās atpūtas iespējas, jo esošie bērnu laukumi 

domāti pamatā tikai mazuļiem. Ciemats tiek pārapbūvēts, bet aktivitāšu iespēju 

(virs 7 gadi, kas vairs nespēlējas smilšu kastē) bērniem nav, zaļās zonas arvien 

sarūk. Bērniem trūkst sporta laukums, futbolam, basketbolam, florbolam utt... 

līdz ar to sanāk kašķi ar kaimiņiem, kuriem traucē, ka bērni pie logiem sporto. 

Viens basketbola grozs uz visu rajonu, tas nav normāli. Nejūtam Ādažu rūpes 

par bērniem šeit, jo nevar normālu laukumiņu atpūtai izveidot. Viss tikai privātā 

kārtā tiek darīts. (7x)  

o Mūsu apkaimē nav sakārtots jautājums, kur vienuviet bērniem un jauniešiem 

droši, kvalitatīvi pavadīt savu brīvo laiku (gan ārtelpā, gan iekštelpā). Speciāli 

jābrauc uz Ādažu centru uz nodarbībām bērniem – gribētos, lai ir kādas iespējas 

arī Podniekos (7x) 

o Ļoti gaidām bērnudārza un skolas būvniecību. 

o Esošā laukumiņa sliktā infrastruktūra. Tie ir nokalpojuši savu dzīvi un pavisam 

primitīvi, neatbilstoši bērnu skaitam, bīstami rotaļām. Podniekos nav liela bērnu 

rotaļu laukuma. Bērni ir spiesti rotaļāties daudzdzīvokļu namu kāpņu telpās, 

stāvlaukumos un citās tam nepiemērotās vietās, apdraudot sevi un bojājot citu 

cilvēku īpašumu. Ir tikai ēkas, ceļi un daži simboliski bērnu laukumiņi. (12x) 

o Nav vingrošanas, sportošanas vietas pieaugušajiem. (3x) 

o Nav neviena atpūtas laukuma vai parka visā rajonā. Nav pastaigu vietas. 

Nepietiekama zaļās zonas proporcija. Neesošas zaļās zonas, kur ģimenes var 

atpūsties, vasarā pagrilēt. Gribētos zaļo zonu, kur var atpūsties arī pieaugušie. 

Pietrūkst kāda skaista iekopta pastaigu vieta, parciņš, lai gan teritorija un 

iespējas ir. (6x) 

o Mājas iedzīvotāju nevērība pret atkritumu izmešanu. Netiek šķiroti atkritumi no 

iedzīvotāju puses. (2x) 

o Visās malās suņu izkārnījumi. 

o Podnieki ir pārvērtušies par nepievilcīgu mikrorajonu ar nekontrolētu 

daudzdzīvokļu ēku būvniecību. Nebūtu iebildumi, ja līdz ar jaunu ēku 

būvniecību tiktu ieguldīts pievilcīgākas vides veidošanā Podniekos kopumā. 

Ņemot vērā to, ka tiek uzsākta aizvien jaunu projektu būvniecība jau tā 

pārblīvētā apkārtnē, šķiet, ka Ādažu novadam vienīgais plāns attiecībā uz šo 

rajonu ir izveidot vēl vienu guļamrajonu Pierīgā ar visām no tā izrietošajām 

sekām. Podnieki savas apbūves dēļ zaudē lauku idilli, jo apbūve līdzinās 

Pļavniekiem, nav gandrīz palikusi zaļā zona. (6x) 

o Vides infrastruktūra nav pilnvērtīga. 

o Visas izklaides atrodas centrā, kas ir loģiski, tas attiecas arī uz dažādām 

aktivitātēm. 

• Komunālo u.c. pakalpojumu jomā: 

o Podnieki nav pieslēgti Ādažu siltumtīklam. Individuāla katlumāja, kas piedāvā 

pakalpojumus par nesamērīgi augstu cenu! Ievērojams siltumenerģijas tarifa 

sadārdzinājums. Vistrakākais ir siltumenerģijas piegādes cenas, kas vienkārši ir 



kosmoss salīdzinot ar citām vietām. Pie tam, ja ejam uz zaļo kursu, kā dabasgāze 

var būt vispār pieļaujama. (3x) 

o Neadekvāti dārgs ūdens un kanalizācija. (2x) 

o Atkritumu rēķins Krastupes ielā (šķirojot atkritumus, sanāk izmest mēnesī 

miskastē 2 Rimi maisiņus zaļā konteinerā) rēķins ap 20 eiro. 

o Lielas rindas pašvaldības PII. 

• Sabiedriskā transporta jomā: 

o Neapmierinošs sabiedriskā transporta grafiks. Tas kursē ļoti reti. (6x)  

o Nepārdomāti, neregulāri un regulāri kavēti sabiedriskā transporta kursēšanas 

laiki. 

o Jāizmanto personiskais transports, jo no Podniekiem uz un no Rīgas transports 

iet reti un pat ja iet tad no Rīgas uz Podniekiem jābrauc 2h kas ir pilnīgs 

izniekots laiks.  

o Neattīstīts, dārgs sabiedriskais transports. 

• Kopienas stiprināšanas jomā: 

o Komunikācija ar kopienu. 

o Lecīgi cilvēki. 

• Sabiedriskā kārtība: 

o Zādzības. 

• Uzņēmējdarbības jomā: 

o Podniekos nav neviena pārtikas veikala, ja esi ko aizmirsis kāp mašīnā un brauc. 

(6x) 

• Citi jautājumi: 

o Nepieciešams izveidot kopienas (apkaimes centru), kur vienuviet regulāri 

tikties ar apkaimes biedriem, iedzīvotājiem.  

 

Runājot par savas apkaimes un kopienas nākotni, Podnieku apkaimes iedzīvotāji norāda, ka 

apkaimē jābūt: 

• Sportiskai videi, jābūt nodrošinātām aktīvās atpūtas iespējām arī Podniekos. Vajag 

lielāku sporta kompleksu ar lielu baseinu, trenažierzāli utt. (2x) 

• Sakārtotam laukumiņam, ar iespējām dažādām vecuma grupām. Jāattīsta aktīvās 

atpūtas iespējas bērniem un pieaugušajiem (āra sporta laukums, rotaļu/ aktīvās atpūtas 

laukumi bērniem). Lai bērni kvalitatīvi un sportiski var pavadīt savu brīvo laiku. Vairāk 

veicināt vidi tieši bērniem. Bērniem, kuri Podniekos ir daudz, nav normālu rotaļu 

laukumiņu. Ir viens vienīgs centrālais, kas ne katrā gadījumā ir ērtākais un tā kapacitāte 

nav visiem gribētājiem paredzēta. Noteikti gribētu vairāk izklaides/sporta iespējas 

bērniem virs 10 gadiem. Vajag pumpu trasi. (16x) 

• Salabotiem ceļiem. Vienvirziena ceļu Ūbeļu ielā. 

• Ar sakārtotiem autoceļiem, gājēju pārejām, bērniem drošu ceļu, apgaismotām ielām. 

Podniekos neapgūtas teritorijas, kuras tumšajā diennakts laikā ir baisas, nedrošas. (7x) 

• Samazinātu auto stāvvietu skaitu pie daudzdzīvokļu namiem, izveidojot tuvumā 

stāvvietas placi. 

• Ar mazāku transporta plūsmu. 

• Attīstītiem veloceļiem, t.sk., līdz skolai. Esošie gājēju celiņi ir veidoti neizprotami, 

aptrūkstas neērtās vietās, nav savstarpēji savienoti. (7x) 

• Uzlabotu infrastruktūru. (2x) 

• Sakoptai, sakārtotai, uzlabotai videi, publiskai ārtelpai. Skaista vide, kas ideāli 

piemērota ģimenēm. Nepieciešama māju pieguļošo teritoriju apzaļumošana. Tik pat tīru 

ar dabu. (13x) 



• Mierīgai videi. Lai šis rajons paliktu kā mierīga dzīvesvieta tagad, bet tajā pašā laikā 

attīstītos ne tikai būvniecības ziņā, bet arī uzlabotos rajona izskats. Būtu jauki, ja 

parādītos mazi zaļi stūrīši, tiktu stādīti koki un veidotos mazi parki, kur iedzīvotāji 

varētu atpūsties un baudīt dabu. Lai jebkura ģimene Ādažos vēlētos šeit dzīvot. (2x) 

• Visām vecuma grupām drošai, zaļai, tīrai un komfortablai videi. Apzaļumotai apkārtnei 

(koki, krūmi, puķes). Absolūti noteikti, ir nepieciešama zaļā zona, labiekārtots parks, 

apkaimes iedzīvotājiem. Pretējā gadījumā, novads pārvēršas parastu pilsētu, ar milzīgu 

apbūves apjomu. Vajag vairāk parku, zaļo teritoriju. (16x) 

• Piknika vietām pie Vējupītes, paplašinātu koka terasi un labiekārtotu ar 

grilla/ugunskura vietām un galdiem. Vairāk atpūtas vietas gar Vējupes kanālu. (3x) 

• Gribētos vairāk, lai ir kādi interešu izglītības arī pieaugušajiem (līdzīgi kā 

mūžizglītība), dažādi pulciņi sanākšanas (par piemēru adīšanas, klavieru spēles, 

gleznošanas utt.). Šobrīd ko novēroju Podniekos, ka pārsvarā atbraucot mājās viss ir 

tumšs, un tikai Ādažu centrā notiek kaut kādas aktivitātes. Pat kaimiņus nevar satikt un 

iepazīt, jo nav fiziski kur to darīt. 

• Uz sadarbību un attīstību vērstai kopienai. Lai vairāk palīdz tiem, kuriem to vajag. (2x) 

• Saliedētākai, draudzīgai kopienai, ar savstarpēju cieņu vienam pret otru. (3x) 

• Kā harmoniskam un vienotam organismam, ar kopīgām interesēm, ar kopīgiem 

spēkiem un nebeidzamām idejām – kā vēl un vēl padarīt mūsu apkaimi mājīgāku, 

draudzīgāku, veselīgāku. Ar regulārām sanākšanām, apspriedēm. Vienotiem svētkiem 

un darbiem. Ar informētiem un izglītotiem cilvēkiem, kam ir vēlme iesaistīties un 

atbalstīt. 

• Spožai, plaukstošai, progresīvai. (4x) 

• Ar virzību uz izaugsmi, modernai. (2x) 

• Tādai, kurā nav sajūta ka dzīvojam kā Rīgas mikrorajonā. Lai būtu sajūta, ka esi klusā 

vietā, bet tai pat laikā viss ir pieejams. Lai būtu joprojām draudzīga vide dzīvošanai. 

Mazāk apbūvētas teritorijas ar daudzstāvu ēkām, vairāk atpūtas vietu ģimenēm un 

bērniem. Vēlētos, lai apbūve Podniekos tiktu pārtraukta, lai tiktu pieņemts lēmums, ka 

nu jau ir gana. (9x) 

• Ilgtspējīgai, ar loģisku attīstības vīziju, sakārtotiem kopīpašumiem. (3x) 

• Nākotnes pilsētai bez policijas un armijas!!! 

• Ar uzlabotiem sabiedriskā transporta reisiem. 

• Ar skolām, izglītības pakalpojumiem. (2x) 

• Ar vietējām kafejnīcām / bāru, Lidlu, maximu xx. (3x) 

• Apkaimei, kas piemērota jaunajām ģimenēm, kur viss ir pieejams drošs gājiena 

attālumā. 

• Ar 21.gadsimtam atbilstošu civilizētu dzīves līmeni! 

• Ar tādu dzīve, ka uz Rīgu vai citiem novadiem dodies retu reizi atpūtā. Īsāk sakot 

PAŠPIETIEKAMI. 

• Ar attieksmi. 

Atsevišķi respondenti norādīja, ka: 

• Pietiek būvēt mājas. Gan dzīvojamās mājas, gan ko citu. Viss ciemats jau ir palicis tik 

blīvs, ka tiek apsvērta doma vākties prom ne tikai no Podniekiem, bet vispār no 

Ādažiem. Gribētu redzēt, ka pašvaldība palīdz saglabāt Podniekos zaļo zonu. Citādi 

drīz šeit vairs nebūs atšķirības ar Rīgas pārapdzīvotajiem mikrorajoniem. :( (2x) 

• Palielināsies iedzīvotāju skaits un arī lokālā ekonomiskā aktivitāte, pieaugs lokālo 

darba vietu skaits un pašvaldība kļūs mazāk atkarīga no Rīgas tuvuma. Svarīgi saglabāt 

neurbāno dzīves stilu un dzīves kvalitāti, lai Ādaži nekļūst par kārtējo urbanizēto vidi, 

kas nedraudzīga ģimenēm ar bērniem. 



• Ļoti patīk Ādaži un Podnieki, taču augsto siltumenerģijas cenu dēļ un lielās apbūves 

dēļ un vel topošo apbūvju dēļ tie palēnām zaudē savu burvību. 

 

Ieteikumi kopienas savstarpējai sadarbībai  un vides kvalitātes uzlabošanai Podnieku 

apkaimes: 

• Podniekos ir ļoti daudz bērnu, bet nav drošas vietas, kur dzenāties ar velosipēdiem, 

skrejriteņiem un skrituļot. Tad, nu, tas notiek autostāvietās, nevienu vien reizi izraisot 

bīstamu situāciju (piem. Ūbeļu ielā 5).  

• Turpināt ieguldīties bērnu un jauniešu interešu izglītības, pulciņu un brīvā laika 

pavadīšanas iespēju daudzveidības nodrošināšanā, tādejādi mazinot viņu interesi par 

atkarību izraisošām vielām un dīkdienīgu uzvedību (Islandes un Somijas pieredze). 

• Ļoti nepieciešams kāds skvēriņš / parciņš. Varbūt, ir iespēja pašvaldībai atpirkt šim 

mērķim zemi, piemēram, pļavu starp Ūbeļu 16 un “Ūbeļu nami” būvniecības laukumu. 

Vai arī šo drausmīgi nekopto zemes pleķi starp Ūbeļu 10 un Podnieku ielu? 

• Jebkurš ieteikums ir bezjēdzīgs, jo pie tā, kas Podniekos jau ir sabāzts, tas tiek turpināts 

un grūti iedomāties, kā varēs nodrošināt Podnieku iedzīvotājiem un viņu bērniem 

mierīgu dzīvošanu savās mājās, pastaigas, un drošību. 

• Ieteiktu pašvaldībai neveidot projektus, kuru rezultātā mākslīgi tiek palielināta auto 

plūsma. 

• Būt atbildīgiem un vērīgiem. 

• Būtu nepieciešami cilvēki, kas veltītu laiku un enerģiju kopienas dzīves uzlabošanai. 

• 21.gadsimta atbilstošu izglītību visiem un par brīvu! 

• Pārtraukt jaunu daudzdzīvokļu ēku celtniecību, līdz tiek sakārtota vide un novērstas 

esošās problēmas. (2x) 

• Novirzīt autotransportu no A1. 

• Kopienas (apkaimes) ietvaros noteikti ir jāievieš atsevišķa pulcēšanas vieta, iespējams 

ar zināmu regularitāti. Vislabāk šādu vietu ierīkot apkaimes robežās, viegli pieejamu, 

aizsniedzamu ejot ar kājām. Podniekos ideāla vieta būtu “skursteņa” mājā.  

• Podniekos vairāku dzīvojamo māju vecākie jau ir apvienojušies kopējā WA grupā, ir arī 

FB grupa vietējiem iedzīvotājiem, taču pēc pieredzes – tajā varētu nebūt tuvāko 

privātmāju īpašnieki, kas arī ir būtiska Podnieku sastāvdaļa. Ar pašvaldības palīdzību 

būtu nepieciešams elektroniski maksimāli (individuāli) apziņot katras apkaimes 

īpašumu īpašniekus. Iespējams ĀDAŽU VESTĪS publicēt katras apkaimes robežas un 

atbildīgās personas, kur pieteikties, kur zvanīt, rakstīt vajadzības gadījumā. 

• Vairāk daba. 

• Nepieciešams spējīgs kodols. 

• Pašiem vairāk saliedēties, uzturēt tīrību apkārt un skaidrot par to bērniem. 

• Risināt jautājumu par siltumenerģijas piegādi. Pieļauju, ka visi Podnieku iedzīvotāji 

būtu gatavi izskatīt šķeldas vai granulu katlu mājas būvniecību, pretējā gadījumā 

visticamāk ēkām nāksies vai nu pāriet uz siltumsūkņiem vai izvietot mazas granulu 

katlumājas katrai mājai.  

• Sakārtot ceļu infrastruktūru. Mājas tik ceļas, bet ielas tās pašas. Plus neviens negrib 

pirkt stāvvietas, bet mašīnas likt uz ielas, kas reāli domātas viesiem. 

• Jāattīsta un jāintegrē sabiedriskais transports tā, lai pēc iespējas mazāk sastrēgumi ar 

privāto auto! (2x) 

• Ādažu novada domei, vajadzētu turpināt, veikt šādas iedzīvotāju aptaujas, kā arī 

publiskās apspriešanas. Iedzīvotāji zina vislabāk, kas patiešām ir jāuzlabo novadā. 

• Rīkot vairāk iedzīvotāju kopsapulces u.c. sapulces. (2x) 

• Pasākumi Podniekos, piemēram, brīvdabas kino. 



• Ūbeļu 3 mājai izbūvēt stāvvietu un asfalta ceļu. 

• Nodarbības un pulciņi bērniem arī vienos visu kopienu. 

• Nepaļauties uz jauno māmiņu spriedelējumiem par to “kā ir labāk” tikai tāpēc ka viņām 

aiz nekā nedarīšanas ir laiks uzplīties ar savām idejām. 

• Ir nepieciešama ārtelpas zona, kurā iedzīvotājiem būtu iespēja tikties, vieta par ko 

rūpēties un tādējādi turēt godā Podnieku sākotnējo vērtību – dabas tuvums. 

Papildus citām atbildēm, Podnieku apkaimes iedzīvotāji norādīja, ka: 

• Drīz tiks pabeigta dzīvojamo daudzstāvu māju būvniecība “Ūbeļu nami”. Perspektīvā 

taps bērnudārzs, skola, veikals, tiks rekonstruēta Krastupes iela. Tas ir vairāk kā FORŠI! 

Bet nākotnē lūdzu vairāk nevienu daudzdzīvokļu māju Podniekos!!! Kas par daudz, tas 

par skādi! 

• Pārstājiet pieņemt muļķīgus lēmumus un Podniekus pārvērst par Plavniekiem un 

bērniem nedrošu vidi. 

• Apsaimniekošana ir drausmīga, tās personas, kas ar baltu bulkvāģi, šad tad atbrauc, 

izskatās absolūti neieinteresētas un nekvalificētas šim darbam. 

• Novēlu domei ņemt vērā iedzīvotāju viedokli! 

• Kad kļūsim civilizēti attīstība būs nepārtrauktā kustībā! 

• Podniekos noteikti vajag atpūtas parku – vietu, kur ģimenēm sanākt, bērniem spēlēties. 

Šobrīd šo vajadzību pilda paliels laukums starp daudzdzīvokļu mājām, kas atrodas uz 

privātās teritorijas. Te var sastapt katru vakaru līdz pat 40+ bērnus visdažādākajos 

vecumos. Šo vietu izmanto teju katrs Podnieku iedzīvotāja bērns. Ņemot vērā, ka 

laukums atrodas uz privātas zemes, bet to lieto jebkurš, nav arī godīgi prasīt uzturēt 

laukumu 1 konkrētai mājai, noslogojot to ar regulārām papildus izmaksām, kas rodas, 

uzturot šo laukumu. Ziemā Podniekos bērniem vispār nav ko darīt ārtelpā. Ir 

priekšlikums pašvaldībai atsavināt (praktiski vienīgo atlikušo neapbūvēto zemes 

gabalu) Ūbeļu ielas 11 īpašumu un tur ierīkot lielu multifunkcionālu, norobežotu 

laukumu, kur vasarā bērniem spēlēt futbolu, skrituļot, savukārt – ziemā, slidot un spēlēt 

hokeju. Pēc pieredzes – caur bērniem un bērnu savstarpējo komunikāciju – komunicē 

arī vecāki. Saliedējot bērnus vienuviet – arī vecākiem rodas iespēja vairāk iesaistīties 

ārpusmājas aktivitātēs. 

• Vairāk daba. 

• Analīze ir noderīga lieta, ja prot arī izdarīt sabiedrībai vēlamas pārmaiņas. 

• Mēs ļoti priecīgi ka dzīvojam Ādažos!!! 

• Podnieki tiek pārapbūvēti, mēs pārvēršamies par pilsētu. 

• Remarka neizdarība uzlikta uz iedzīvotāju pleciem, Ādažu dome stāv maliņā tā ka 

nebūtu iesaistīta nekvalitatīvu māju pieņemšanā ar nepabeigtu notekūdeņu sistēmu un 

grants stāvvietu ap māju. 

• Lūdzu – sāciet ar infrastruktūru tad domājiet par bērnudārziem vai papildus 

daudzstāvenēm. 

 


